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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  5 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 12/2013 
Caràcter: ordinari 
Data: 24 d’octubre de 2013  
Horari: 19:30 h a 21:10 h 
Lloc: Centre Cívic de Gràcia 
 
 
Assistents 
 
Marta Farrés Falgueras, presidenta 
Pol Gibert Horcas, vocal del PSC 
Teresa Llamas Frías, vocal de l’Agrupació de Veïns de Gràcia 
Jaume Selvas Casanovas, vocal de l’AV de Can Feu 
Martí Sala Roca, vocal de les entitats esportives 
Pilar Altarriba Vilarasau, vocal del grup altres entitats 
Elisabeth Pineda García, secretaria delegada 
 
Altres assistents: 
 
Josep Abellán Martínez, coordinador d’Economia i Serveis Centrals 
Montse Cadevall Vigues, cap de Gestió Pressupostària 
Eva Vilarrubí Marmol, gerent de l’Agència Tributària de Sabadell 
José Luis Barón Pérez, cap del servei de Mobilitat, Trànsit i Transport 
Manel Cendón González, cap d’explotació de la TUS 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Xavier Casas Hurtado, vocal de CIU 
Salvador Tamborero Oribe, vocal de l’AV d’Arraona Merinals Can Gambús 
Francisco Javier Martínez Jiménez, vocal de l’AV de la Serra d’en Camaró 
Rosend Valls Valls, vocal de les entitats de gent gran 
Albert Gusi Miró, vocal de les entitats culturals 
Sergi Mestres Garcia, vocal de les entitats culturals 
Alfonso Moreno López, representant del PP (5%) 
 
Excusen la seva absència: 
 
Quim Carné Jordana, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Olga Acero López, vocal del PSC 
Lluís Perarnau Reyes, vocal d’ES 
Mercè Canalias Pons, vocal de les entitats culturals 
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Jordi Argemi Alberich, vocal de les entitats esportives 
Fernando Fernández Moyano, vocal dels centres d’atenció primària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta anterior. 
2. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressupost Municipal 2014. 
3. Presentació de la millora de la xarxa de transport públic.  
4. Nomenament pendent del representant en el Consell Escolar Municipal.  
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, la presidenta, la senyora Marta Farrés 
Falgueras, declara oberta la sessió. 
 
 
1.   Aprovació de l’acta anterior 
 

Atès que en un primer moment de la sessió no hi havia quòrum i desprès, pel 
desenvolupament de la mateixa, no es va aprovar l’acta anterior, aquesta queda 
pendent per la propera sessió del Consell de Districte. 

 
 
2. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressupost Municipal 2014 
 

Pren la paraula el Sr. Abellán qui explica que les ordenances i pressupostos que es 
presentaran són els que estan pendents d’aprovació pel  Ple Municipal del 5 de 
novembre. Després hi haurà un mes d’exposició pública per fer possibles al·legacions. 
 
Com es fa habitualment, aquesta proposta s’explica als consells de districte, als partits 
polítics, a entitats veïnals i d’altres agents de la ciutat.  

 
Aquests pressupostos s’emmarquen dins del context de crisi econòmica que va 
començar el 2007 i els indicadors econòmics apunten que estem immersos de ple en 
aquest període. Per tant, la proposta és de contenció i de manteniment i amb quatre 
objectius generals a complir: 
 

• Mantenir els serveis d’interès públic, tant propis de l’Ajuntament com els gestionats 
per altres entitats i ONG de la ciutat. 

• Fomentar la cohesió social entre tots els ciutadans. 
• Millorar la qualitat de l’espai públic. 
• Preservar i mantenir la “salut” econòmica de l’Ajuntament. 

 
I per portar a terme aquests objectius, cal que l’Ajuntament continuï reforçant el suport a 
les famílies i als col·lectius més desfavorits, caldrà també recolzar als nous 
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emprenedors i continuar amb un control auster de les finances municipals.  
 
La distribució del pressupost queda de la següent manera: 
 

• Actuacions per a les persones, 42% 
• Actuacions per a l’entorn i l’espai públic, 37% 
• Amortització de préstecs i interessos, 12% 
• Serveis interns, 9% 

 
Es continuarà reforçant el suport a les famílies i als col·lectius amb més necessitats. 
 

• Prop d’1milió d’euros en beques per a menjadors escolars. 
• 400 mil euros en ajuts per a material escolar. 
• Més de 13,6 milions d’euros dedicats a serveis socials. 
• Més de 250.000 euros per ajudar a pagar la plusvàlua en els desnonaments. 

 
Es defensarà i garantirà uns serveis públics de qualitat. 
 

• Més de 700.000 euros destinats a millorar els equipaments. 
• Més de 13 milions d’euros en garantir la seguretat dels ciutadans i ciutadanes. 

 
Es duran a terme un seguit de mesures per impulsar els teixit econòmic i productiu i per 
incrementar l’ocupabilitat:   
 

• Nous beneficis fiscals en les ordenances fiscals  per a l’emprenedoria. 
• Increment d’inversió pública en més de 2 milions d’euros. 
• Aposta decidia pel comerç de proximitat i el comerç urbà. 
• Mig milió d’euros per fomentar l’ocupació. 
• Reforç de l’oferta formativa i de capacitació dels professionals al Centre de 

Formació Cal Molins. 
 
Quant a la millora dels espais de convivència ciutadana. 
 

• Mes d’1 milió d’euros a parcs, places i equipaments de la ciutat i millora de la 
vialitat i el transport públic. 

• Prop de 900.000 mil euros en reparació de ferms. 
• 1 milió d’euros en inversió en el servei d'autobusos. 
• Més d’1,3 milions d’euros en col·lectors. 

 
La. Sra, Farrés agraeix la intervenció del Sr. Abellán dóna la paraula a la Sra. Vilarrubí 
que explica la modificació de les ordenances fiscals, també amb una presentació com a 
suport visual. 
 
La Sra. Vilarrubí explica que amb les ordenances s’aprova la normativa de recursos 
propis i es fixen els tributs i preus públics. Amb caràcter general les taxes pugen un 1% 
de mitjana, tot i que n’hi ha que no pugen i altres que pugen més. 
 
En termes generals, per al 2014, es proposa per a la major part de les ordenances, un 
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increment de l’1%. Altrament hi ha ordenances les tarifes de les quals no es modifiquen. 
 
Pel que fa als impostos: 
 

• No es modifica l’impost sobre vehicles de tracció mecànica.  
• L’impost sobre activitats econòmiques incrementa els coeficients en l’1%. 
• L’IBI incrementa el tipus de gravamen en l’1 % i actualitza amb el mateix % 

l’escala de renda familiar per a l’aplicació de la bonificació de la vivenda habitual 
pels membres de famílies nombroses. 

• L’impost sobre increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana no 
incrementa el tipus, s’introdueixen diferents supòsits de no subjecció per a les 
aportacions o transmissions en l’àmbit de la Societat de Gestió d’actius 
Procedents de la Reestructuració Bancària, i s’amplien les bonificacions en el cas 
de transmissions mortis causa de la vivenda habitual. 

• L’impost sobre construccions, instal·lacions i obres no modifica el tipus, però es 
porten a terme canvis en el redactat per a fer-lo més entenedor, sense que hi hagi 
modificacions substancials. 

 
Pel que fa a les taxes i preus públics, tal com s’ha esmentat, en termes generals hi ha 
un increment del 1%, tot i això hi ha ordenances que no modifiquen les seves tarifes. 
 

• La taxa per a la instal·lació de caixers automàtics a les façanes dels immobles 
amb accés directe des de la via pública, incrementa les tarifes en el 50%. 

• També, en algunes de les ordenances reguladores de les taxes i els preus públics 
es proposa incorporar tarifes, en general de petita repercussió en la fiscalitat 
municipal, fruit de la implantació o modificacions en la gestió o costos dels serveis 
que l’Ajuntament prestarà en el proper exercici. 

• Es crea la taxa per a la celebració de casaments civils. 
• Es deroga l’ordenança fiscal 3.16 corresponent a la taxa per aprofitament especial 

del domini públic a favor d’ empreses explotadores de serveis de telefonia mòbil, 
en haver-se declarat nul·la pel Tribunal Suprem d’acord amb les sentencies del 
Tribunal de Justícia de la Unió Europea. 

 
A continuació, s’obre un torn de paraules. 
 
El Sr. Sala s’interessa per la taxa sobre caixers automàtics, al igual que el Sr. Moreno, 
representant de l’I-Sabadell. Demanen saber si els caixers subjectes a la taxa són els 
que estan fora de l’entitat bancària.  
 
La Sra. Vilarubí comenta que si, que aquesta taxa grava als caixers que ocupen part de 
la via pública, i l’esmentada taxa la paga l’entitat corresponent. 
 
El Sr. Sala demana per les despeses de personal municipal en el proper 2014. Vol 
saber perquè no varia la despesa de personal respecte a l’any 2013. Ja que les 
quantitats són molt semblants.  
 
El Sr. Abellán explica que no s’incrementa la despesa en personal. El pressupost en 
aquest sentit està pensat per personal municipal i possibles despeses que aquest 
capítol pugui generar.  
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El Sr. Sala demana saber si es treballa per criteri de caixa; i també vol saber si hi ha 
algun balanç de pressupost anterior disponible per consultar. El Sr. Abellán informa que 
no es treballa sota criteri de caixa. I la Sra. Cadevall comenta que els pressupostos 
d’exercicis anteriors estan disponibles a la web municipal (www.sabadell.cat). 
 
El Sr. Moreno demana per la taxa sobre matrimonis. El Sr. Abellán comenta que el preu 
d’aquests pot variar en funció de la sala desitjada, de si tots dos membres de la parella 
són de Sabadell o no, etc.  
 
El Sr. Moreno demana saber perquè s’ha destinat 1 milió d’euros a crear ocupació i 13 
en la Policia Municipal.  
 
El Sr. Abellán comenta que aquest milió d’euros no es pot contemplar sol; el pressupost 
per crear ocupació s’ha de sumar al de Promoció Econòmica i totes aquelles partides 
relacionades amb el món del treball i la formació (Vapor Llonch, Fàbrica Molins, etc.). 
Mentre que els 13 milions destinats a la Policia Municipal ho inclouen tot (sous, 
despeses de cotxes, etc.). En aquest sentit, la Sra. Cadevall informa que hi ha unes 
ratios de policia per habitants que s’han de complir.  
 
El Sr. Sala comenta que el pressupost per Esports ha disminuït. El Sr. Abellán explica 
que el que han baixat són les inversions, ja que moltes d’aquestes ja s’han dut a terme. 
 
En aquest sentit, el Sr. Moreno demana pels quatre camps de futbol que queden sent 
de sorra; comenta que ara sinó són de gespa no es podrà jugar federat. Demana saber 
que farà l’Ajuntament de Sabadell i si ho paga la corporació municipal.  
 
El Sr. Abellán comenta que està previst, en 2014, instal·lar gespa en aquests camps; i si 
que ho pagarà l’Ajuntament de Sabadell. 
 
El Sr. Sala demana saber si està pressupostat reparar les goteres de l’OAR Gràcia.  El 
Sr. Abellán comenta que no té la informació tan detallada, però que es mirarà i es 
donarà resposta.  
 
Així mateix, el Sr. Sala comenta que hi ha voreres que estan força malament, suggereix 
que s’hauria de destinar més partida a temes d’espai públic.  
 
En aquest sentit, la Sra. Farrés comenta que el pressupost de 2013 es va destinar molt 
a garantir temes socials i aquest pressupost es va treure d’altres partides com la d’espai 
públic, però que pel proper 2014 s’ha previst incrementar el pressupost d’aquest darrer 
departament.  
 
En relació amb els temes d’espai públic, el Sr. Selves demana si es farà alguna millora 
en els parterres de Can Feu i la Sra. Llamas demana pels serveis de jardineria que atén 
CIPO.  
 
La Sra. Farrés comenta que es valorarà el tema dels jardins de Can Feu; i en relació als 
serveis de jardineria de CIPO, explica que actualment es dediquen al Rodal.  
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El Sr. Sala demana saber perquè ha augmentat tant el pressupost en comunicació. El 
Sr. Abellán explica que es degut a que aquest 2014 s’inclou Radio Sabadell en el 
pressupost.  
 
En aquest sentit, el Sr. Abellán comenta que l’estructura del pressupost municipal pot 
variar cada any segon s’estructura el govern municipal (ex. Canvi de Cartipàs). 
El Sr. Sala demana pels decimals del rebut de l’IBI. La Sra. Vilarubí explica que l’IBI es 
tributa segons el que marca l’estat central.  
 
El Sr. Moreno demana pel soterrament de les vies de FGC a Gràcia i Can Feu. El Sr. 
Abellán comenta que això no està en el pressupost municipal i que per tant no es tenen 
totes les dades en aquest moment, tot i així explica que des de l’Ajuntament de Sabadell 
s’han ofert diverses possibilitats a la Generalitat i aquesta no ha acceptat.  
 
El Sr. Moreno pregunta si la obra es quedarà com està ara o què passarà. El Sr. Abellán 
aclareix que la obra es farà, tal i com està projectada (construir els dos túnels de metro i 
les noves instal·lacions de l’estació que ja s’han fet), i es deixarà preparada per si en un 
futur es pot fer el soterrament.  
 
El Sr. Sala demana saber com es poden demanar bonificacions a la taxa de residus. El 
Sr. Abellán explica que es poden demanar aquestes bonificacions segons la capacitat 
econòmica, a través de la declaració de renda. 
 
El Sr. Sala comparteix que troba excessiu el cost que cobra l’Ajuntament de Sabadell 
per suprimir un gual; és el doble del que cobra un paleta.  
 
El Sr. Abellán explica que l’Ajuntament de Sabadell cobra pel cost que a aquest li 
suposa suprimir aquest gual, els preus per l’administració sempre són menys 
competitius.  
 
El Sr. Moreno demana saber com està el tema del trasllat dels locals d’oci de la zona 
hermètica. 
 
La Sra. Farrés comenta que ja fa un temps, tal i com s’ha anat informant a l’Agrupació 
de Veïns de Gràcia i en el mateix Consell de Districte, es va aprovar una modificació de 
Pla Especial per tal que el maig de 2016 tots els locals d’oci nocturn que estiguin en ús 
disconforme, tanquin. La Sra. Farrés comenta que com Ajuntament de Sabadell no ens 
ficarem on van; Sant Pau de Riu Sec és una opció però no ha de ser aquesta 
forçosament, el tema important es que el Pla Especial es va modificar perquè marxessin 
de Gràcia. 
 
Al no haver més consideracions sobre aquest tema, la Sra. Farrés dóna les gràcies als 
representants de Serveis Econòmics i passa al següent punt de l’Ordre del Dia.  

 
(20:45h. Marxen els representants de Serveis Econòmics i arriben els representants de 
Mobilitat i la TUS). 
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3. Presentació de la millora de la xarxa de transport públic 
 

La Sra. Farrés dóna la benvinguda al Sr. Barón i al Sr. Cendón, cap de Mobilitat de 
l’Ajuntament de Sabadell i cap d’explotació de la TUS, respectivament, que a través 
d’un power point, explicaran les millores en la xarxa de la TUS. 
 
El Sr. Barón destaca que al Districte 5 es crearà la línia 44, que serà paral·lela a la 4 en 
la major part del seu recorregut; aquesta incorporació permetrà una freqüència de pas 
de 15 minuts entre autobús i autobús. 
 
El Sr. Selvas comenta, de nou, que si a la parada de bus del carrer Pintor Borrassà hi 
hagués un pannell informatiu seria molt millor per conèixer els horaris de circulació de 
les línies. Demana saber, també, perquè hi ha pannell informatiu a la parada dels 
Ferrocarrils de la Generalitat.  
 
La Sra. Farrés comenta que és molt complicat que hi hagi pannell informatiu a totes les 
parades de la ciutat degut a l’elevat cost que té. En aquest sentit, informa que s’està 
treballant en un aplicatiu informàtic i per a telèfons mòbils que entrarà en funcionament 
en breu; i permetrà conèixer en temps real l’estat de la xarxa d’autobusos urbans.  
 
El Sr. Cendón, en referència a la pregunta del pannell informatiu a la parada dels FGC, 
informa que hi ha aquest element degut a que és un intercanviador de transport. A la 
parada de bus del c. Pintor Borrassà no hi ha pannell, però s’ha millorat la línia, amb la 
incorporació de la L-44. 
 
La Sra. Altariba demana informació sobre l’aplicatiu mòbil i comenta que per la gent de 
la seva entitat el pot trobar molt útil.  
 
El Sr. Barón comenta que a partir del 2 de desembre estaran en marxa les 
modificacions de línies i el propi aplicatiu.  
 
Al no haver més intervencions sobre aquest tema, la Sra. Farrés agraeix la presencia 
del Sr. Barón i el Sr. Cendón.  

 
(21:10h. Marxen els representants de Mobilitat i la TUS). 
 
 
4. Nomenament pendent del representant en el Consell Escolar Municipal 
 

La Sra. Farrés recorda als vocals que aquest nomenament continua pendent; proposa 
tornar a comentar-ho en el proper Consell de Districte.  

 
 
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat 
 

El Sr. Sala, representant del Districte 5 en el Consell de Ciutat, lliura un document amb 
un resum de la sessió de l’esmentat consell celebrada el passat 27 de juny de 2013.  
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El Sr. Sala fa un breu resum del que es va tractar en l’esmentat Consell de Ciutat. 
Comenta que es van presentar les línies estratègiques del nou govern municipal; punt 
que va fer l’Alcalde Joan Carles Sánchez. Es va parlar, també, del pressupost municipal 
i les ordenances pel 2014. I es va tractar l’àmbit de la B30 i es va parlar de la política 
municipal d’habitatge.  
 
No s’ha convocat cap més consell sectorial fins la data d’aquest consell de districte.  

 
 
6. Comunicacions 
 

En aquest punt la Sra. Farrés comenta que l’Associació Ethos ja està plenament 
instal·lada a la Torre de la Serra d’en Camaró, compartint espais amb l’AV Serra d’en 
Camaró.  
 
En aquest sentit informa, també, que les obres del Viver estan a punt de finalitzar; la 
Sra. Farrés recorda que el Viver serà la nova ubicació de l’AV Serra d’en Camaró. I 
proposa que, com que el Districte ha guanyat un nou equipament, la propera sessió del 
Consell de Districte es celebri a Serra d’en Camaró.  

 
 
7. Torn obert de paraules 
 

Al no haver cap paraula demanada, la Sra. Farrés tanca la sessió.  
 
 

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària delegada, estenc aquesta acta. 
 
La secretaria delegada     Vist i plau 

La presidenta 
 
 
 


